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Verksamhetsberättelse 2024 

 
 

Syfte 
Demensföreningens syfte är att bevaka intressen och rättigheter och förbättra förhållandena för 

personer med demenssjukdom och deras anhöriga samt för yrkesverksamma inom området. 

Föreningen vill öka kännedomen om och förståelsen för hur det är att leva med en 

demenssjukdom, möta aktuella behov och trygga tillgången på information och kunskap om 

demenssjukdomar. Föreningen vill därmed medverka till en kvalitativ utveckling av 

demensomsorgen och demensvården i landskapet i samverkan med andra föreningar, 

organisationer och samhällsinstanser.  

Demensföreningens profil är att vara kontaktskapande, rådgivande och stödande för i huvudsak 

personer med demenssjukdom och deras anhöriga. Föreningens verksamhet skall tillgodose 

målgruppernas behov eftersom de själva kan ha begränsade möjligheter att föra sin talan i sak. 

Föreningen väcker initiativ och fungerar som referensgrupp och resursorganisation i samarbete 

med andra berörda föreningar, organisationer och samhällsinstanser. Föreningen är 

remissinstans i ärenden och lagförslag som berör föreningens målgrupper.  

  

Styrelse och ersättare, övriga funktionärer och verksamhetsgranskare: 

Styrelse och ersättare 

Inger Eriksson                    Ordförande  

Mikael Staffas  Vice ordförande 

Eva Eriksson   Styrelsemedlem 

Marja Harcke                                            Styrelsemedlem 

Kina Idman   Styrelsemedlem 

Johanna Muukkonen Törnqvist               Styrelsemedlem  

Annica Rydberg  Styrelsemedlem 

 

Kaleva Anders  Ersättare 

Kaj Backas   Ersättare 

   

Övriga funktionärer 

Fia Hagelberg                                          Verksamhetsledare   

 

Verksamhetsgranskare 

Agneta Brunila  Ordinarie 

Ann-Charlotte Sjölund  Ordinarie 

Hans-Erik Lindeman  Ersättare 
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1. Demensrådgivning 

 

Demensrådgivningen är ett av de högst prioriterade områdena inom föreningens verksamhet. 

Rådgivningen är avgiftsfri och tillgänglig för hela landskapet. De huvudsakliga målgrupperna 

är personer med demenssjukdom eller som är under utredning, deras anhöriga och föreningens 

medlemmar. Andra målgrupper har främst varit yrkesverksamma inom social- och hälsovård 

samt övriga berörda serviceproducenter. 

 

Demensrådgivningen har tillhandahållits av föreningens verksamhetsledare Fia Hagelberg. 

Individuell rådgivning har tillhandahållits genom telefonkontakt, mottagning, hembesök, besök 

till andra enheter och e-postkontakt, i syfte att ge information, råd och stöd samt hänvisning till 

andra serviceproducenter. Rådgivningen har även omfattat möten med sakkunniga, föranledda 

av vård- och serviceplanering, olika ansökningar och handledning.  

 

Samarbete och kvalitetssäkring inom ramen för Demensrådgivningen 

För att kunna följa med utvecklingen inom förenings- och rådgivningsarbetet har 

verksamhetsledaren Fia Hagelberg deltagit i följande tillställningar/information: 

 

• Månatliga arbetsplatsmöten arrangerade av Funktionsrätt Åland. 

• Telefon- och mejlkontakt samt fysiska möten med Minnesmottagningen på ÅHS. 

• Nätverksmöten och övrigt samarbete med dagverksamheter, institutions- och ESB 

avdelningar vid Oasen och Trobergshemmet och övriga ESB-boenden på Åland samt 

Folkhälsan på Åland. 

• Samverkan och samarbete tillsammans med övriga intresseföreningar vid HandiCampen. 

• Svenska Demensdagarna i Göteborg i maj. 

 

 

2. Övrig förenings- och informationsverksamhet  

 

2.1 Ekonomi, personal och administration 

Föreningens verksamhet har i främsta hand finansierats med medel från Ålands 

Penningautomatförening. Övrig finansiering har bestått av medlemsavgifter och intäkter från 

hyllnings- och kondoleanskort samt julhälsningar.  

 

Demensföreningen har en verksamhetsledare, Fia Hagelberg, som arbetar 82,76 % av 

kansliarbetstiden = 30 h/veckan. Hennes främsta uppgift är att handha demensrådgivningen vid 

föreningens kansli eller på distansarbete och handha föreningens allmänna åtagande, 

verkställande och administration. Kanslitiden är måndag – torsdag kl. 09.00 – 15.00 och vid 

behov annan tid enligt överenskommelse. Verksamhetsledaren fungerar även som föreningens 

sekreterare och kassör.  

Ur hållbarhetssynpunkt och miljöaspekt förflyttar sig verksamhetsledaren oftast med cykel. 
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2.2 Medlemmar och medlemsvärvning 

Medlemsantalet har ökat från 236 till 247 personer. Medlemsvärvningen har främst skett genom 

rekrytering via verksamhetsledaren, styrelsemedlemmarna, anhöriggrupperna, olika aktiviteter 

och synlighet i Ålandstidningen i form av ”pluggisar” och övrig synlighet i samhället genom 

media samt Steelfm hjälpen 2024.  

 

2.3 Styrelsemöten  

Styrelsen har sammanträtt 10 gånger och behandlat 144 paragrafer. Styrelsen har haft sina 

möten i Funktionsrätt Ålands lokaler på Skarpansvägen 30, även kallat ”HandiCampen”. 

 

2.4 Medlemsmöten 

Vårmötet hölls måndagen den 06.05.2024 kl. 17.30 på HandiCampen där sju medlemmar 

deltog. Höstmötet hölls måndagen den 21.11.2024 kl. 17.00 på restaurang Nautical, där 25 

medlemmar deltog. Höstmötets program innehöll information angående hjärnyoga av Saga 

Fylkeson. 

 

2.5 Hörande, skrivelse, utlåtande och insändare 

6.6 – Utlåtande angående - Utökning av demens- och äldreboendeplatser i Mariehamn - 

kommittérapport 21.05.2024.  

Mottagare: Stadsstyrelsen Mariehamns Stad. 

 

27.6 – Insändare inskickad och publicerad i Ålandstidningen och Nya Åland. Rubrik: 

Demensföreningen ser gärna en nybyggnation som en demensby.  

 

13.09 – Insändare inskickad och publicerad i Ålandstidningen och Nya Åland. 

Demensby - ett modernt, värdigt och kostnadseffektivt boende. 

 

13.09 – Styrelsemedlem Eva Eriksson medverkade i Ålands radio angående att föreningen 

ställer sig positiv till en demensby på Ytternäs Ängar. 

 

13.12 – Styrelsemedlem Eva Eriksson och verksamhetsledare Fia Hagelberg medverkar i 

Ålands radio angående utvärderingsmatris (Ytternäs Ängar, Apalängen, Hälsans Hus) 

gällande placering av ett demenscenter i staden: Klientperspektivet saknas och en placering 

vid Hälsans hus är det sämsta av alternativen för ett nytt demenscenter enligt Ålands 

demensförening. 

 

4.10 och 9.10 – Insändare inskickad och publicerad i Ålandstidningen och Nya Åland.  

Gällande demenscentrets planering och placering. 

 

18.11 – Skrivelse angående utbyggnad av demensplatser i Mariehamn. 

Mottagare: Mariehamn Stads Stadsfullmäktige. 

 

21.11 – Skrivelse angående möjlighet att få tillgång till dagverksamhet när personer med 

demenssjukdom är på periodplats/avlastning. Mottagare: Äldreomsorgsnämnden (ÄON) i 
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Mariehamns Stad. Beslut från ÄON 3.12: ÄON beslutat att redan nu införa ändrade rutiner 

vid avlastning för närståendevård för dementa personer som är inskrivna på 

dagverksamheten. Dessa personer kommer att kunna delta i dagverksamhet samtidigt som de 

erhåller korttidsvård på de dagar som de är inskrivna på dagverksamheten. 

 

4.12 - Utlåtande gällande förverkligande av demenscenter i Mariehamn. 

Mottagare: Stadsstyrelsen Mariehamn Stad. 

 

11.12 – Styrelsemedlem Eva Eriksson och verksamhetsledaren deltog i Ålands radio inför 

Stadsfullmäktiges möte 17.12 angående utbyggnad av demensplatser i Mariehamn. 

 

2.6 Representation  

Föreningens representant i Funktionsrätt Ålands styrelse har varit Mikael Staffas med Inger 

Eriksson som ersättare. Vid Funktionsrätt Ålands vårmöte den 22 maj kl. 18.00 på HandiCampen 

representerades föreningen av styrelsemedlem Mikael Staffas med ingen ersättare. På 

förbundets höstmöte den 4 december 2024 kl. 17.30 på Hotell Park Alandia representerade 

ordförande Inger Eriksson föreningen.      

 

2.7 Utbildning och informationsverksamhet  

Skriftligt informationsmaterial har distribuerats till enskilda personer och enheter, som har 

begärt olika former av demensrådgivning. Information, rådgivning och stöd har riktat sig till 

bland annat medlemmar, klienter, närståendevårdare, anhöriga, yrkesverksamma inom social- 

och hälsovård, andra serviceproducenter, studerande, förtroendevalda och allmänheten.  

 

16.01 – Funktionsrätt Åland höll tillsammans med medlemsföreningarna ett 

föreläsningstillfälle angående Bäckenbottenträning. Bäckenbottenterapeut Tracey Nyholm 

höll en föreläsning om bäckenbottenträning på Hotell- och restaurangskolan. Föreläsningen 

handlade om hur man själv kan förebygga problem och riktade sig till både kvinnor och män i 

alla åldrar. Föreläsningstillfället var absolut fullsatt så intresset kring urinkontinens och 

träning var mycket stort. 

 

23.01 – Jarl Danielsson, ordförande i Mariehamns pensionärer, besökte föreningens kansli. 

Verksamhetsledaren och Jarl diskuterade Mariehamn Stads planer på att bygga ut 

demensvården i Mariehamn. 

 

31.01 – Verksamhetsledaren tillsammans med styrelsemedlem Mikael Staffas besökte 

Hammargården, Hammarland, för information och handledning. 

 

14.02 – Verksamhetsledaren inbjuden till Lions Club Mariehamns månadsmöte för att ge 

information om föreningen. Lions förmedlade att de gärna ville bidra ekonomiskt till något 

arrangemang riktat till närståendevårdarna i anhöriggrupperna. För information om 

arrangemanget se punkt 3. 

27.03 – Verksamhetsledaren höll en presentation för kollegor inom Funktionsrätt Åland om 

studiebesöket till demensbyn, Månstorps Ängar. 
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09.04 – Verksamhetsledaren, ordförande och Maria Mäkilä höll en presentation angående 

studiebesöket till Månstorps Ängar för Kompetensnätverk för demensenheter på Åland och 

politiker samt tjänstemän i Mariehamns Stad på HandiCampen. Ca 20-tal personer kom. 

 

11.04 – Röda Korsets väntjänst, 3 personer, var till verksamhetsledaren på HandiCampen och 

fick information och handledning kring personer med demenssjukdom och deras anhöriga. 

 

29.04 – Föreningen bidrog med ekonomiskt medel till tre studeranden vid Ålands 

yrkesgymnasium. 

 

03.05 – Verksamhetsledaren tillsammans var tillsammans med Reumaföreningens 

verksamhetsledare på Kumlinge skola och informerade om respektive förening. 

Informationstillfället anordnades av näringslivssekreterare Satu Numminen och 

arrangemanget kallades Fredagsträffar för seniorer. Ca ett 10-tal åhörare deltog.  

 

16.05 – Verksamhetsledaren deltog i Nyhamns planeringsdag, ESB-avdelning på 

Trobergshemmet, på Stadshuset. Verksamhetsledaren hade en presentation kring god 

demensvård med efterföljande diskussion och handledning. 

 

5.6 – Rosengård (ESB) Finström hade planeringsdag på Kvarter 5 för den största delen av 

personalstyrkan. Verksamhetsledaren deltog med info om föreningen och gav handledning. 

 

4.9 – Ordförande Inger Eriksson och verksamhetsledare Fia Hagelberg höll ett 

informationsmöte angående föreningen och ur ett anhörigperspektiv för KST:s personal från 

Funktionsserviceenheten. Ca ett 15-tal personer deltog, mötet hölls i KST lokaler på Nygatan. 

 

9.9 – Verksamhetsledaren medverkade i möte med KST tillsammans med anhörig. Mötet 

resulterade i att insjuknad person fick boendeservice ordnad flera timmar per dag, vardagar, 

utfört av Björkkö. Arrangemanget blev mycket lyckat. 

 

9.9 – Öppet Hus på HandiCampen. Verksamhetsledaren representerade Demensföreningen 

tillsammans med Carola Larsson som förevisade enkel hjärngympa. Tillfället lockade många 

besökare till HandiCampen. 

 

18.9 – Verksamhetsledare inbjuden av Obunden Samling för att föreläsa om studiebesöket till 

Månstorps Ängar. Verksamhetsledaren föreslog att infotillfället skulle kunna erbjudas till alla 

övriga partiers politiker i och med att frågan om nytt demensboende i staden är högaktuell. 

Partiordförande Marcus Måtar tyckte idén var mycket god och öppnade upp infotillfället för 

övriga intresserade. Det initiativet tyckte föreningen var positivt och generöst. På infotillfället 

medverkade även styrelsemedlem Eva Eriksson och informerade om den holländska 

demensbyn Hogeweyk. Tillfället lockade ca ett 15-tal personer. 

 

19.9 – Demensföreningens årliga föreläsning med Carolina Sandell. Titel på föreläsningen var 

Kan Åland bli en blå zon? Tillfället arrangerades i samarbete med Bärkraft och hölls i 
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Lagtingets auditorium Sälskär. Ca ett 15-tal åhörare kom till föreläsningen, 30 personer hade 

anmält intresse av att komma. 

 

23.9 – Verksamhetsledaren höll en enskild förevisning angående Månstorps Ängar för 

kommunalpolitiker Alfons Röblom i och med att han var förhindrad att komma den 18.9. 

 

24.9 – Ordförande Inger Eriksson, styrelsemedlem Marja Harcke och verksamhetsledaren satt 

som åhörare på Stadsfullmäktiges möte i Stadshuset. Stadsfullmäktige 111 §, 24.9.2024 

Förverkligande av demenscenter, val av plats. Beslut som togs: att stadsfullmäktige uppdrar åt 

stadsstyrelsen att i samråd med äldreomsorgsnämnden för de tre alternativen Apalängen, Ytternäs ängar och 

Hälsans hus uppgöra en fördels- och nackdelsförteckning som underlag för stadsstyrelsens förslag senast inför 

stadsfullmäktiges decembermöte till den slutliga lokaliseringen av det demensboende/center som 

stadsfullmäktige beslöt om 18.6.2024 att ska förverkligas. Därtill kan en bedömning av behovet av korttids- och 

bäddplatser vid Trobergshemmet biläggas. 

 

26.9 – Verksamhetsledaren och styrelsemedlem Mikael Staffas deltog i infotillfälle arrangerat 

av Landskapsregeringen, Anneli Karlberg, angående PAF ansökningar och dess nya regler 

och riktlinjer. 

 

10.10 – Pressrelease (Ålandstidningen) i Sittkoff där Steelfm avslöjade vem som blir årets 

mottagare av Steelfm hjälpen 2024. Vilket detta år blev DEMENSFÖRENINGEN! 

 

 

7.11 – Verksamhetsledare och ordförande deltog i Barbro Sundback, Gunda Åbonde och 

Margit Holmbergs infomöte om demensby på Ytternäs Ängar i Mariehamnsmuseet. 

Styrelsemedlem Eva Eriksson höll en presentation om demensbyn i Holland, Hogeweyk, och 

berättade om vårdideologin i ett demensbykoncept som ett led i behandlingen av demens. 
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Utbildning, föreläsning och seminarium 

25.01 – Seminarium Vård i kris på biblioteket där alla partier och personal från vården deltog. 

 

22.02 – Informationstillfälle av JAG-assistans som hölls på HandiCampen för personalen på 

HandiCampen och Ankaret. 

 

29.02 – Niklas Forsström från Folkhälsan gav information om tilltänkt utbyggnad av All-

aktivitetshuset. Nybyggnationen planeras innehålla platser för personer med demenssjukdom. 

 

07.03 – Studiebesök till Månstorps Ängar (demensby), Vellinge, Skåne. Verksamhetsledaren 

åkte tillsammans med ordförande Inger Eriksson och Maria Mäkilä (Oasen) och fick där en 

utförlig information och beskrivning om Månstorps Ängars tillkomst, från ett vanligt 

äldreboende till att bli Sveriges första demensby. Studiebesöket var väl värt besöket tyckte 

alla tre deltagare och föreningen rekommenderar även andra intresserade att åka för att med 

egna ögon se och höra vad demensbykonceptet går ut på. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bild uppe höger: Uterum med tillgång (olåst dörr) till parken/trädgården  

Bild uppe vänster: Månstorps affär 

Bild nere vänster: Aulan, som det arrangerades dans i varje fredag 

            Bild nere höger: Parken/trädgården 
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Hyresgäst som självständigt gick flera timmar per dag i parken 

 

26.03 – Verksamhetsledare och ordförande deltagit i medaktörskafé på kvarter 5, arrangerat 

av bärkraft.ax. 

 

21-22.05 – Svenska Demensdagarna i Göteborg som verksamhetsledaren deltog i. 

 

20.8 – Verksamhetsledaren deltog i ett infotillfälle på HandiCampen om kamratstöd, 

föreläsare Tarja Gustavsson. 
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10.10 – Verksamhetsledaren deltog i Mikael Björklunds föreläsning: Micke Björklund har 

mött mörker. Om utbrändhet, självmord i familjen och återhämtning på ÅHS i arrangemang 

av Intresseföreningen Reseda. 

 

25.10 – Firade föreningen Vårt Hjärta sitt 25-årsjubileum där styrelsemedlem Kaleva Anders 

och verksamhetsledaren deltog med uppvaktning och deltagande i först föreläsning på 

Alandica med efterföljande middag på Arkipelag. Föreläsare var Mai-Lis Hellénius professor 

på Karolinska Institutet och specialist på förebyggande av hjärt-kärlsjukdom med fokus på 

livsstil och Johan Sundström, specialistläkare i internmedicin och kardiologi vid Akademiska 

sjukhuset, Uppsala. 

 

3.12 – Verksamhetsledaren deltog i Funktionsrättsdagen på Alandica. 

 

2.8 Medlemsaktiviteter 

Föreningen har haft en motionsgrupp på Rehab City, ledd av fysioterapeut Markus Palm. 

Gruppen har pågått under 12 tillfällen under våren och 12 tillfällen under hösten.  

Deltagarantalet har varit åtta under våren och åtta under hösten. Deltagaravgiften är kraftigt 

subventionerad för att på så sätt höja intresset och motivera medlemmar att komma med. 

Kostnad per termin och deltagare har varit 40 euro. 

 

Hjärngympa för insjuknade på HandiCampen, 4 tillfällen under våren och fyra på hösten, ledd 

av Carola Larsson. Höstens tillfällen var inte så välbesökta så styrelsen beslutade att 

hjärngympan sätts på paus. 

 

10.02 – Arrangerade föreningen tillsammans med flera föreningar inom Funktionsrätt Åland 

bio-tillfälle av Stormskärsmaja och abonnerade hela bio Savoy. Subventionerad kostnad: 10 

euro per person. Bion blev helt fullsatt. 

 

16.03 – Musikal Annie på Alandica erbjöds till alla medlemmar till subventionerat pris: 17 euro 

per person. 10 personer deltog. 

 

 

3.   Organiserad stödgruppsverksamhet för anhöriga, närstående och insjuknade 

 

Under året har organiserade gruppträffar anordnats för anhöriga och närståendevårdare, så 

kallade anhöriggrupper. Syftet har varit att de anhöriga skall få stöd, information och stimulans 

samt utbyta erfarenheter genom att samtala och umgås i grupp. Föreningen ombesörjer fyra 

anhöriggrupper kontinuerligt som pågår under vår- och hösttermin. Den fjärde gruppen 

startades upp på höstterminen och riktar sig till yngre personer (barn till insjuknade). Antal 

deltagare i vardera gruppen har varit åtta + åtta + sex = 22 personer i grupperna för partners och 

ca 4–5 deltagare i gruppen för yngre personer. Deltagarna har haft eget ansvar för transport. 

Träffarna har skett en gång i månaden och varit avgiftsfria för deltagarna. Lättare servering har 

ingått och plats för träffarna har varit HandiCampen och biblioteket. Föreningens styrelse 
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beslutade innan årsskiftet att anhöriga får fortsätta delta i anhöriggruppen högst tre månader 

efter att den anhöriga avlidit.  

 

Den 13.6 arrangerades en utflykt till Silverskär med alla då befintliga anhöriggrupper (3 st). 

Utflykten finansierades av donerade medel från Club Lions Mariehamn, Lions Kvarnbo och 

Lions Brändö Kumlinge. Stort tack för bidraget! Utan bidrag så hade föreningen inte haft 

möjlighet att besöka Silverskär i och med en så pass hög kostnad som besöket kostar. Med på 

utflykten var aktivitetsledare Carola Larsson som stod för 5 kamps-lekar. Dagen innehöll lek 

med tävlingar, lunch, frågesport, promenad och fika i ett strålande sommarväder. Deltagarna sa 

att det var den bästa dagen på länge, så många goda skratt och mysig gemenskap. 
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Vi mötte till och med ”Stormskärsmaja” (vänster bild) på Silverskär, 

alltså den svenska skådespelaren Amanda Jansson som satt och 

signerade sin bok och lät sig glatt fotograferas. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tack vare tips från en medlem ansökte föreningen om bidrag 

från Samarbetsförbundet kring funktionshinder r.f. (SAMS) 

och beviljades en summa om 2500 euro. De ekonomiska 

medlen kommer från Svenska kulturfonden, stort tack! För bidraget kunde föreningen erbjuda 

aktiva och tidigare närståendevårdare en ”lyxlördag” innehållande musikal och efterföljande 

tre-rätters middag. Arrangemanget blev mycket lyckat och alla 25 deltagarna tyckte att 

lyxlördagen blev innehållsrik med vacker musikal och god middag i likasinnades samvaro. 

Bidraget räckte även till att gå ut och äta julbord med den äldsta anhöriggruppen som kommer 

att avslutas under 2025. 
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4. Samarbete med dagverksamheter och boende- och vårdenheter, Ålands hälso- och 

sjukvård, kommunerna, vårdutbildningsenheterna, patientintresseföreningarna och 

andra serviceproducenter 

 

Demensföreningen vill bevaka intresset för målgrupperna beträffande en god daglig livskvalitet 

för personer med demenssjukdom och en fungerande avlastning för anhöriga och 

närståendevårdare. Föreningen har ställt verksamhetsledaren till förfogande som sakkunnig 

resursperson för utvecklandet av och stöd till kvalitativ dagverksamhet och anpassade boende- 

och vårdenheter i de olika kommunerna.  En kontinuerlig kontakt och ett gott samarbete med 

de olika aktörerna inom verksamhetsområdet gynnar sakfrågan och underlättar utvecklandet av 

omsorgen för de berörda personerna. Ett mål har varit att kontakten med föreningen ska vara 

en naturlig del av verksamheten. 

 

Föreningen har följt med kommunernas och landskapets arbete med servicen till personer med 

demenssjukdom, tagit del av styrdokument och bistått med information och sakkunskap till 

dessa. Föreningen har även bevakat intressegruppens rättigheter i utvecklandet av 

handlingsplaner, lagar och förordningar.       

 

Kompetensnätverk för demensenheter på Åland 

Demensföreningen fungerar som koordinator för det regionala nätverket Kompetensnätverk för 

demensenheter på Åland. Nätverkets deltagare är arbetstagare från åländska kommuners 

boende- och vårdpersonal, privata vårdaktörer, personal från dagverksamheter samt 

Minnesmottagningen. Föreningens verksamhetsledare har fungerat som sammankallare och 

administratör för mötena. Ordförandeposten innehas av Heli Gåvefeldt från Föglö kommun. 

Syfte och mål med nätverket är att dela information, ta reda på information och sprida den 

vidare samt samverka för att lättillgängligt sprida information gällande kompetenshöjning för 

alla som kommer i kontakt med minnessjuka. Nätverket träffas ca två gånger per år, oftast sker 

mötena på HandiCampen men kan också ske i form av anordnade föreläsningar. 

 

 

5. Övrig stödverksamhet  

 

Demensföreningen vill stöda utveckling av vården och omsorgen för personer med 

demenssjukdom. Att uppmuntra till studier och fördjupade studier inom geriatri och 

demensvård förbättrar kvaliteten på vården i ett långt perspektiv. För att uppmuntra studier 

inom vård och omsorg tilldelar föreningen stipendium till studerande vid Ålands 

yrkesgymnasium och till Högskolan på Åland. Stipendium delas ut när studerande har utfört 

praktik eller skrivit om ämnen som berör demenssjukdomar, deras anhöriga eller 

närståendevård. Den 31 maj tildelades fem studeranden vid Ålands yrkesgymnasium varsitt 

stipendie på 100 euro som arbetat med examensdelen: Att arbeta med klienter med kognitiv 

svikt och därmed visat stort intresse angående demensvård.   
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Guldkantsmedel 

I juni fördelade föreningens styrelse medel som inkommit genom kondoleansinbetalningar, s.k. 

guldkantsmedel, till alla vårdenheter på Åland, som till antalet är 35 enheter. Styrelsen valde 

att dela ut guldkantspengar till alla enheter med den motiveringen att personer med 

demenssjukdom idag vårdas på alla olika sorters avdelningar och inrättningar, vilket orsakas av 

den stora bristen på specifika demensplatser. Demensenheterna, som är 11 st, fick 400 euro var 

och övriga vårdenheter fick 200 euro. Total summa på guldkantsutgivning år 2024 uppgick till 

9200 euro. Ett ESB-boende har exempelvis köpt in vetekuddar för att användas till de boende. 

Ett citat från en avdelningsskötare: ”I år har vi satsat på att skapa en hemlik och traditionell 

jul för klienterna. Vi har köpt röda julgardiner/gardiner, julstjärnor samt en stor och vacker 

julgran. Vi har även köpt till var och en ett julpaket. Alla ska känna sig omhändertagna, trygga 

och älskade”.  

 

SteelFM insamlingen 

Den 1 december startade SteelFMhjälpen årets insamling som kröntes av en tvådagars 

direktsändning i Sittkoff galleria 27–28.12. Under december månad bjöd SteelFM-radio in olika 

personer som på ett eller annat sätt berörs av demenssjukdom. De medverkade personerna var: 

Christian Andersson (läkare), Tracy Nyholm (anhörig), Inger Eriksson (anhörig och ordförande 

i demensföreningen), Kjell (har diagnos) och Pirkko (anhörig) Manselin, Kaleva Anders och 

Annica Rydberg (Silviasystrar, specialkompetens inom demens), Erika Boman (medicine 

doktor) och Fia Hagelberg (verksamhetsledare). Under direktsändningen medverkade många 

fina och hedervärda artister där fler av artisterna återkommande årligen ställer upp för den goda 

sakens skull. Många lokala näringsidkare donerade mycket fina gåvor och eget engagemang 

(ex. Rökkas senapstillverkning) till auktionerna. Steel FM:s hela personalstyrka, Eva 

Karlström, Fredrik Karlström, André Karring, Kalle Fagerstöm, Zacke Kalm och Patrik Ekblom 

jobbade idogt under hela december och nästan dygnet runt under direktsändningen. 

Demensföreningen kan inte nog tacka för den ivriga och engagerade insatsen som dessa 

personer utförde för att demensföreningen skulle få en så stor summa som möjligt.  

Det lyckades väldigt väl och slutsumman landade på hela 93. 540 euro!! 
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Övrigt 

Föreningens styrdokument består av föreningens stadgar från 2012, föreningslagen, 

verksamhetsplanen samt budgeten. Utöver detta har föreningen en jämställdhetspolicy, 

antimobbningspolicy, alkohol och drogpolicy samt en utveckling och hållbarhetsagenda. Syftet 

med dessa dokument är att stärka en god trivsel och ett gott socialt klimat för 

styrelsemedlemmarna, verksamhetsledaren och föreningsmedlemmarna samt för övriga 

personer som berörs av demensföreningens verksamhet. Föreningen har arbetat för ett samhälle 

där personer med demenssjukdom och deras anhöriga skall omfattas av delaktighet och 

gemenskap, på lika villkor och med lika ansvar som andra samhällsmedborgare.  

 

Demensföreningens styrelse framför härmed sitt tack till alla medlemmar, medarbetare och alla 

andra som har engagerat sig i och bidragit till föreningens verksamhet under året 2024 samt till 

Landskapsregeringen som har beviljat ekonomiska medel som möjliggör att verksamheten kan 

fortsätta fungera och existera. Demensföreningen vill även tacka alla personer som betalat in 

för kondoleanser och julhälsningar.  Föreningen tackar också för grundbidrag från Mariehamns 

Stad, Svenska kulturfonden via SAMS, Lions samt än en gång för SteelFMhjälpen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mariehamn 24.03.2025 

Styrelsen för Demensföreningen på Åland r.f. 


